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VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Vastgesteld ............

In de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport bestond er
bij enkele fracties behoefte een aantal vragen en opmerkingen voor te
leggen aan de staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport
over de brief van 7 december 2009 inzake toekomstige positionering en
verbeteringen CAK (Kamerstuk 29 689, nr. 281).
De op 22 januari 2010 toegezonden vragen en opmerkingen zijn met de
door de staatssecretaris bij brief van ........ toegezonden antwoorden
hieronder afgedrukt.

De voorzitter van de commissie,
Smeets

Adjunct-griffier van de commissie,
Clemens
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I. VRAGEN EN OPMERKINGEN VANUIT DE FRACTIES

Vragen en opmerkingen van de CDA-fractie

De leden van de CDA-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen
van de brief van de staatssecretaris over de toekomstige positionering van
het Centraal Administratie Kantoor (CAK).

Betere dienstverlening aan burgers

De leden van de CDA-fractie zijn positief dat het kabinet aanbevelingen uit
het rapport van Berenschot voortvarend heeft opgepakt. Zij vinden
namelijk ook dat de informatieketen en de front- en backoffice moeten
worden verbeterd.
De leden van de CDA-fractie hebben echter ook kritische vragen omdat zij
recentelijk het signaal hebben gekregen dat de terugbetaling van teveel
betaalde eigen bijdrage zeer lang duurt. Er zijn zorgvragers die meer dan
1000 euro tegoed hebben. Daarnaast zijn er zorgvragers met hoge
achterstallige rekeningen waardoor zij in betalingsproblemen komen. Ook
hebben deze leden van de zorgvragers begrepen dat zij het systeem als
ingewikkeld ervaren wanneer verrekend moet worden. Graag ontvangen
zij een gemotiveerde reactie of het kabinet deze problemen erkent en zo
ja, hoe het deze problemen gaat oplossen.
De leden van de CDA-fractie willen graag weten hoe de afspraken van het
verbeterplan uitwerken in kwalitatieve en kwantitatieve zin waar zij eerder
naar gevraagd hebben. Verder willen zij graag van het kabinet weten of
het tevreden is met de verbeteringen in relatie met eerdere afspraken die
met het CAK gemaakt zijn.
Welke effecten van het verbeterplan van 24 maart 2009 (bijlage bij
Kamerstuk 29 689, nr. 253) zijn direct merkbaar voor zorgvragers in hun
relatie tot het CAK?

Publieke sturing op publieke taken CAK

Het kabinet schrijft dat het in sommige opzichten het meest in aanmerking
komende alternatief van een overgang naar een baten-lastendienst meer
sturingsmogelijkheden biedt maar dat deze niet opwegen tegen de risico’s
van de transitie voor de continuïteit van de dienstverlening. Het kabinet
blijft daarom bij de eerdere voorkeur voor uitvoering van de huidige
CAK-taken door een publiekrechtelijk zelfstandig bestuursorgaan (zbo)
met eigen rechtspersoonlijkheid. De leden van de CDA-fractie vragen
welke transitierisico’s dit zijn en waarom deze transitierisico’s zo groot
zijn. Ook willen zij weten waarom de keuze voor een publiekrechtelijk zbo
met eigen rechtspersoonlijkheid voor het kabinet toch valide is.

Gevolgen omvorming naar publiekrechtelijk zbo

De verdeling van verantwoordelijkheden in het systeem van de AWBZ
hangt samen met de visie op de toekomst van de langdurige zorg. Hoe
past een publiekrechtelijk zbo als het CAK in de kabinetsvisie op de
langdurige zorg?
De leden van de CDA-fractie hebben begrip voor de personele aspecten,
maar dit mag de snelheid van het proces niet benadelen.
Genoemde leden vragen hoe het kabinet de onderlinge verhouding tussen
het nieuwe CAK, het College voor zorgverzekeringen (CVZ) en de
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Nederlandse Zorgautoriteit (NZa) ziet. Is het kabinet van mening dat er
een heldere en transparante taakverdeling komt met minder administra-
tieve lasten?

Vervolgstappen

De leden van de CDA-fractie zien het belang dat een publiekrechtelijk zbo
tot stand komt. Wel hebben zij zorgen over het tijdpad omdat het kabinet
zoveel vragen moet beantwoorden voordat het wetsvoorstel er is. Is het
reëel dat het wetsvoorstel eind 2010 naar de Kamer komt?

Vragen en opmerkingen van de PvdA-fractie

De leden van de PvdA-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen
van de brief van de staatssecretaris waarin zij de Kamer informeert over
de toekomstige positionering van het CAK. Zij zijn verheugd te zien dat er
stappen in de goede richting worden gezet om tot verbeteringen van de
dienstverlening bij het CAK te komen. Genoemde leden zijn met name
tevreden over het gegeven dat in het geval er een onjuiste eigen bijdrage
is opgelegd door incorrecte gegevens, de cliënt er zelf niet meer achter-
aan hoeft te gaan bij verschillende ketenorganisaties, maar dat het CAK
dit voor deze persoon zal regelen. Dit voorkomt veel frustraties bij
cliënten. Deze leden hebben echter nog wel enkele vragen.

Stand van zaken verbeteren informatieketen (eigen bijdrage)

De leden van de fractie van de PvdA lezen dat per 1 januari jl. enkele
concrete resultaten geboekt moesten zijn en dat hierbij aandacht gegeven
zal worden aan quick wins. Deze leden horen graag of de genoemde
resultaten die aangehaald worden in de brief (bijvoorbeeld controles van
door ketenpartners aangeleverde gegevens) inderdaad begin dit jaar al
zijn gerealiseerd. Indien dit niet het geval is, waarom niet en wanneer
zullen de resultaten wel bekend worden?

Stand van zaken verbetering front- en backoffice

De leden van de PvdA-fractie lezen dat sinds eind augustus 2009 twee
teams klantadviseurs (EHBO-teams) volledig operationeel zijn. Deze teams
zijn opgezet om cliënten te ondersteunen die op de een of andere manier
steeds met hun vraag vastlopen en waarbij er schrijnende situaties
dreigen te ontstaan. Deze leden willen graag weten hoeveel cliënten
ondersteuning van deze teams hebben gehad. Is er een bepaalde periode
geweest dat er meer aanvragen zijn binnengekomen? Indien dit het geval
is, is hier dan ook een verklaring voor? Ook vragen zij wat de aard van de
vragen van de cliënten was.

Stand van zaken verzakelijking

Deze leden zijn te spreken over de totstandkoming van de verzakelijking in
de relatie CAK-VWS waarbij er afspraken gemaakt worden tussen het CAK
en VWS over verantwoordelijkheden, planning- en controlecyclus, be-
voegdheden en resultaten. Dit zal in een governance arrangement worden
vastgelegd. Zij willen graag horen wanneer dit document beschikbaar is.

Toekomstbeeld huidige CAK-taken

De leden van de fractie van de PvdA begrijpen dat bij het ontwikkelen van
een toekomstvisie op de AWBZ er rekening mee gehouden moet worden
dat de betalingen van AWBZ-instellingen mogelijk door zorgverzekeraars
zullen worden uitgevoerd. Deze leden begrijpen dat het CAK met het
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AZR-systeem werkt om gegevens uit te wisselen. In hoeverre verhoudt dit
systeem zich tot de systemen waarmee zorgverzekeraars werken?

Gevolgen omvorming naar publiekrechtelijk zbo

De leden van de PvdA-fractie begrijpen dat in reactie op het advies van
Berenschot het CAK heeft aangegeven geen principieel tegenstander te
zijn van het omvormen van het CAK tot een publiekrechtelijk zbo met een
eigen rechtspersoonlijkheid. Deze leden lezen dat er nog een onderzoek
loopt naar de consequenties voor de CAK-medewerkers van een overgang
naar de rechtspositieregels van ambtenaren van het Rijk. Zij horen graag
wanneer deze gegevens bekend zijn en ook wat de kosten van een
dergelijke omvorming zijn.

Vragen en opmerkingen van de SP-fractie

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van de brief van de
staatssecretaris. Zij steunen de ingezette koers van de staatssecretaris om
het CAK om te vormen tot een publiekrechtelijk zbo met eigen rechtsper-
soonlijkheid. De leden van de SP-fractie zijn van mening dat de publieke
taken van het CAK ook onder publieke verantwoordelijkheid moeten
plaatsvinden. Deze leden hebben nog een aantal vragen over de uit-
voering.

De staatssecretaris geeft aan dat het verbeteren van de informatieketen is
onderzocht door een Stuurgroep ketenoverleg CAK. De leden van de
SP-fractie vragen waarom er geen patiëntenorganisaties zijn opgenomen
in deze stuurgroep. Juist ervaringen met betrekking tot de dienstver-
lening, de bejegening en het taalgebruik in brieven van het CAK kunnen
door hen goed beoordeeld worden. Zij vragen om een reactie.

In het kader van de verbetering van de backoffice schrijft de staatssecre-
taris dat in 80% van de gevallen waarin iemand aangeeft geen zorg meer
te krijgen, de klager gelijk heeft. De leden van de SP-fractie ondersteunen
het beleid dat de bewijslast bij een conflict daarom bij de zorgaanbieder
komt te liggen. Deze leden zijn van mening dat er geen eigen bijdrage
dient te worden betaald over de bewijstermijn. Is het mogelijk dat er in
deze periode geen eigen bijdrage wordt betaald? Zo nee, is het dan wel
mogelijk dat de klager de eigen bijdrage over de vier weken terugkrijgt?
Hoe gaat het CAK dit regelen?

Met betrekking tot de broninhouding hebben de leden van de SP-fractie
de volgende vragen. Is de staatssecretaris van mening dat de automa-
tische broninhouding tot problemen kan leiden? Hoe staat de staatssecre-
taris tegenover de mogelijkheid om broninhouding pas in te laten gaan na
toestemming met handtekening van de betrokkene? Is de staatssecretaris
van mening dat een stijging van het ingehouden bedrag niet tot het
resultaat mag leiden dat de betrokkene minder geld overhoudt dan het
zaken kleedgeld? De leden van de SP-fractie zijn van mening dat ver-
hoging van de eigen bijdrage altijd van een schriftelijke mededeling van
de verhoging naar de betrokkene vergezeld dient te gaan. Hoe kijkt de
staatssecretaris hier tegenaan?

Over de medewerkers van het CAK schrijft de staatssecretaris dat de
omvorming van het CAK tot een zbo ertoe leidt dat rechtspositieregels
van ambtenaren op hen van toepassing zullen zijn. Vervolgens schrijft de
staatssecretaris dat hierdoor het risico ontstaat dat cruciale medewerkers
het CAK zullen verlaten. Klopt het dat de leden van de SP-fractie hieruit
opmaken dat enkele medewerkers van het CAK momenteel zeer goed
worden bezoldigd? Wat zijn de gegevens van wat er verdiend wordt bij
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het CAK? Deze leden vragen of dit in overeenstemming is met de huidige
kwaliteitsproblemen van het CAK. Zij vragen de staatssecretaris om zeer
terughoudend te zijn met uitzonderingen op de rechtspositieregeling van
ambtenaren. Genoemde leden staan op het standpunt dat ook cruciale
mensen moeten kunnen worden vervangen.

Over de vervolgstappen vragen de leden van de SP-fractie hoe de
staatssecretaris aankijkt tegen het afstoten van de marktactiviteiten van
het CAK (LinkinCare).

De leden van de SP-fractie willen graag een overzicht van het aantal
klachten dat nog loopt bij het CAK en de Nationale ombudsman. Zij willen
weten wat de verbeteringen zijn met de doorlooptijden van bezwaren
enzovoorts. Daarbij willen zij graag een overzicht van de achterstanden
met het berekenen van de eigen bijdragen. In de voortgangsbrief over de
Wet tegemoetkoming chronisch zieken en gehandicapten (Wtcg) wordt
melding gemaakt van groepen die nog geen aanslag voor eigen bijdragen
hebben ontvangen (Kamerstuk 31 706, nr. 35). Hoe is dit ontstaan, welke
gevolgen heeft dat voor de mensen die nog een eigen bijdrage moeten
betalen en wanneer is dit opgelost? Deze leden ontvangen graag aantallen
van achterstallige aanslagen.

Vragen en opmerkingen van de VVD-fractie

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen
van de brief van de staatssecretaris, maar hebben nog enkele vragen.

In het op 24 maart 2009 vastgestelde schriftelijk overleg naar aanleiding
van de brief met de kabinetsreactie op het onderzoek naar het CAK gingen
de leden van de VVD-fractie onder andere in op de werkwijze van de
Belastingdienst in vergelijking met het CAK, en de aanlevering van
gegevens uit de keten (Kamerstuk 29 689, nr. 253). De staatssecretaris
ging hier in haar antwoord niet uitgebreid op in. Zij gaf alleen aan dat de
problemen in de keten in kaart moeten worden gebracht. In voorliggende
brief gaat de staatssecretaris ook niet in op dit thema.
De leden van de VVD-fractie achten het belangrijk te stellen dat de
werkwijze van de Belastingdienst toepasbaar zou moeten zijn op het CAK.
De verantwoordelijkheid van aangifte komt dan bij de cliënt te liggen. Het
CAK voert dan achteraf een toetsing uit, steekproefsgewijs. Deelt de
staatssecretaris de mening van de leden van de VVD-fractie dat op deze
manier een sluitend systeem zou ontstaan waarbij cliënten sneller,
effectiever en met minder risico op fouten worden geholpen? Zo nee,
waarom niet?

Voorts stelden de leden van de VVD-fractie bij bovengenoemd schriftelijk
overleg de vraag of er eenvoudige manieren voor het heffen van een
eigen bijdrage mogelijk zijn, en of er ketenpartners zijn die hiertoe
voorstellen hebben gedaan. Daaropvolgend stelden deze leden de vraag
of de staatssecretaris bereid is om de ketenpartners uit te nodigen deze
voorstellen te doen. Kan de staatssecretaris alsnog ingaan op deze
openstaande vragen?

In haar brief schrijft de staatssecretaris dat de werkzaamheden van het
CAK, rond de betaling van AWBZ-instellingen, afhankelijk is van de
toekomstige uitvoering van de AWBZ, zoals ook de leden van de
VVD-fractie al stelden. De staatssecretaris is echter van mening dat de
huidige beleidsomgeving stabiel genoeg is om over te gaan tot de
omvorming naar een zelfstandig bestuursorgaan. Kan de staatssecretaris
aangeven wat hierin de overweging is geweest?
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De staatssecretaris zal medio 2010 een beslissing nemen over het door de
zorgverzekeraars uitvoeren van de AWBZ. Kan de staatssecretaris aan-
geven wat de consequenties zijn van het opheffen van de zorgkantoren op
de inning van de eigen bijdrage door het CAK, of op de positie van het
CAK als zelfstandig bestuursorgaan?
In hoeverre moet de publiekrechtelijke taak dan geborgd blijven door voor
het middel zelfstandig bestuursorgaan te kiezen?

Een van de consequenties voor het CAK, in de situatie dat het CAK een
zelfstandig bestuursorgaan wordt, is dat bij een overgang naar de
rechtspositieregels van ambtenaren van het Rijk een risico bestaat op
verlies van personeel dat van cruciaal belang is. Op dit moment wordt
hier onderzoek naar gedaan. Door wie wordt dit onderzoek uitgevoerd;
door het CAK zelf, door het ministerie van VWS of door een derde partij?
Is de staatssecretaris bereid de Kamer te informeren over de vorderingen
en uitkomsten van dit onderzoek, in ieder geval vóór het wetsvoorstel
eind 2010 naar de Kamer gezonden zal worden?

II. Reactie van de staatssecretaris
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